
 

 

Referat Skolebestyrelsesmøde d. 15/1-2024 kl. 19-21  

 

 

Tid Pkt. Hvad Hvem 

19.00 1 Godkendelse af referat og dagsorden (B) 

 

Ref.: Godkendt 

 

 2 Elevrådet  

 

Ref.: Deltager ikke på dette møde 

 

19.05

-

19.25 

3 Landsdækkende brugertilfredshedsundersøgelse (O, R) 

- https://sum.dk/indenrigs/kommunal-og-

regionaloekonomi/landsdaekkende-

brugertilfredshedsundersoegelser-

btu/brugertilfredshedsundersoegelse-af-folkeskole-og-sfo 

- I bunden af den side, som ovenstående link henviser til, 

er der et dashboard, hvor du kan gå på opdagelse i 

materialet, og se Gjern Skoles resultater. Vi laver et par 

nedslag på mødet.  

 

Ref.: Generelt og nationalt er tilfredsheden med skolerne faldet.  

 

Gjern ligger som en af de skoler og SFO, hvor forældrene er 

mest tilfredse i kommunen. SFO’en i Gjern har oplevet fremgang 

trods den nationale tendens.  

Vi er tilfredse.  

 

Data fra brugertilfredshedsundersøgelsen indgår i 

Skoleudviklingssamtalen, som Tine og Jesper har.  

Tine 

19.25 

– 

19.50 

4 Skolevæsnets grundfortælling (O,R) 

- Vi skal se en lille video og høre om skolevæsnets nye 

vision 

 

Ref.: Tine gennemgik grundfortællingen og vi så filmen fra 

DSFU, der ligger offentlig tilgængelig på 

http://alleskalmedsilkeborg.dk/ 

 

Tine 

19.50

-

20.05 

5 Regeringens folkeskoleudspil (O,R) 

- En kort gennemgang af de store linjer i hvad der rører sig 

på Christiansborg 

Tine 

Deltagere: Line Meilandt Langdal Nielsen, Karin Bank Lindberg, Jacob 

Lind Hjorth, Lise Nexø, Karina Bonde Jensen, Lasse Spliid, 

Gry Elikofer, Jesper Dalkjær Hansen, Torben Kjølhede, Tine 

Sax 

Besøg:   

Afbud: Maibritt 

Mødeleder (og forplejning): Lise 

Referent: Jesper 

Klassifikation af punkterne: B (beslutning); O (orientering); R (refleksion) 

 

https://sum.dk/indenrigs/kommunal-og-regionaloekonomi/landsdaekkende-brugertilfredshedsundersoegelser-btu/brugertilfredshedsundersoegelse-af-folkeskole-og-sfo
https://sum.dk/indenrigs/kommunal-og-regionaloekonomi/landsdaekkende-brugertilfredshedsundersoegelser-btu/brugertilfredshedsundersoegelse-af-folkeskole-og-sfo
https://sum.dk/indenrigs/kommunal-og-regionaloekonomi/landsdaekkende-brugertilfredshedsundersoegelser-btu/brugertilfredshedsundersoegelse-af-folkeskole-og-sfo
https://sum.dk/indenrigs/kommunal-og-regionaloekonomi/landsdaekkende-brugertilfredshedsundersoegelser-btu/brugertilfredshedsundersoegelse-af-folkeskole-og-sfo
http://alleskalmedsilkeborg.dk/


 

 

- Læs mere her, hvis du gerne vil læse hele udspillet: 

https://www.uvm.dk/-

/media/filer/uvm/aktuelt/pdf23/okt/231011-forberedt-

pa%CC%8A-fremtiden-2-web.pdf 

 

Ref.: Baggrund for regeringens folkeskoleudspil:  

 

- Der er faglige resultater, der peger på et behov for 

forandring.  

- Der er mindre skoleglæde 

- Der er flere og flere ”udenoms” opgaver til skoleledere – 

og alle andre 
 

Initiativer i programmet: 

1. Frihed under ansvar 

2. Mere praktisk undervisning og valgfrihed til de ældste 

elever 

3. Mere indflydelse til skolebestyrelserne 

4. Stærkere fællesskab i klassen 

5. Et styrket lærerværelse 

 

Vi kiggede ind i de forskellige overskrifter, særligt punktet om 

mere indflydelse til skolebestyrelserne.  

Det bliver spændende at se hvad der rent faktisk besluttes fra 

Christiansborg på dette område.  

20.05 

– 

20.25 

6 Planlægning af 2024/25 (O,R) 

- Køreplan for skoleårets planlægning 

- Overvejelser om ny model for mellemformer 

 

Ref.: Tine viste planen for hvornår, vi gør hvad, for at vi når det 

hele ift. at være klar til næste skoleår.  

 

Mellemformer: De timer som før kunne søges/tilbydes fra PPR er 

lagt ud på skolerne som penge.  

Vi har valgt at lave et tilbud, hvor alle timer er delt ud i 

klasserne. Resursetimer, dobbeltlærertimer, elevsamtaler,   

Vi overvejer, om vi i højere grad skal have en eller to personer, 

der står for et tilbud. Der er for og imod… 

 

Vi har inviteret en lærer fra Grauballe d. 31/1, der vil fortælle 

om, hvordan de har arbejdet med mellemformer.  

 

Det gav anledning til en drøftelse af, om interesserede fra 

bestyrelsen kunne deltage?  

I er velkomne.  

 

20.25 

– 

20.40 

7 Fokus i foråret: Sproget og omgangstonen imellem os (O,R) 

 

Ref.: Tine lavede et oplæg for børnene og luftede indsatsen før 

jul. Der er en glidning hos os – og andre steder – hvor sproget 

bliver mere og mere groft.  

 

I Uge 6 har vi emneuge. Temaet er det gode fællesskab og de 

frivillige kræfters magt og glæder.  

 

 

https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf23/okt/231011-forberedt-pa%CC%8A-fremtiden-2-web.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf23/okt/231011-forberedt-pa%CC%8A-fremtiden-2-web.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf23/okt/231011-forberedt-pa%CC%8A-fremtiden-2-web.pdf


 

 

Vi havde en drøftelse af, hvor det grimme sprog kommer fra – 

og hvad vi kan gøre ved det.  

 

Lasse vil gerne komme og fortælle om sine frivillige indsatser 

ifm. uge 6. Hvorfor han gør det – og hvad det giver ham og 

andre.  

 

20.40

-

20.50 

8 Nyt fra skole og SFO (O) 

 

Ref.:   

 

Skolelederne mødes til møde i GKIC i morgen.  

Der skal bl.a. tales om, hvordan sne-situationen blev håndteret.  

 

Der var Informationsmøde for kommende 0. i sidste uge.  

På daværende tidspunkt var der 20 børn meldt ind, og der 

kommer nok flere. Nogle af dem er fra andre skoledistrikter – og 

vi kan derfor risikere at skulle afvise nogle af dem pga. klasseloft.  

Ved 27 børn i eget skoledistrikt udløses 2 klasser.  

 

I næste uge afholdes workshop for 3. klasse – Dit digitale liv på 

nettet 

 

June er startet i SFO 20 timer. Det er blandt andet finansieret af 

tildeling til mellemformer i fritidstilbuddene i Silkeborg.  

Mads er i gang som PAU-studerende.  

  

I SFOen er der vinter-OL i uge 6.  

 

Loppemarked i sidste uge var en stor succes. Der var glade børn 

og ros fra forældre.  

Vi vil gerne have klubbørnene mere med.  

 

Vi har lærerstuderende. 3 stk indtil vinterferien.  

 

Gry, 

Torben, 

Jesper, 

Tine 

20.50 

– 

21.00 

7 Evt.:  

 

Ref.:  

 

 

    

  Punkter til kommende møder: 

- Opfølgning på konsekvenser af reduceret 

timefordelingsplan 

- Princip for inklusion og mellemformer 

- Meddelelsesbogen – en del af skole-hjem-samarbejds-

princippet? 

 

 


